
                                         PROTOKÓŁ  Nr VI/2019 

 

z  VI Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój, odbytej w dniu 28 marca  2019 roku w budynku 

administracyjnym Urzędu Gminy w Solcu-Zdroju, w godz. od 8°° do 11¹°.          

                Ad.1.  Otwarcia VI Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój dokonał Przewodniczący Rady 

Gminy Paweł Patrzałek.  Przywitał obecnych  na Sesji radnych Rady Gminy Solec-Zdrój,   

wójta gminy Adama Pałysa, z-cę wójta Piotra Kalitę ,  sekretarza gminy Artura Cygana, 

pracowników Urzędu Gminy, sołtysów oraz pozostałych gości .   

Pracownicy Urzędu Gminy obecni na Sesji: Skarbnik Gminy Zofia Kopeć,  kierownicy 

referatów: Edyta Patrzałek, Izabela Kopeć-Ból,  kierownik GOPS Stefania Bartnik. 

               Ad.2. Przewodniczący Rady poinformował,  że ustawowy skład Rady wynosi 15 

radnych,  w sesji uczestniczy 15 radnych, co stanowi quorum  niezbędne do prowadzenia obrad 

Rady Gminy Solec-Zdrój  oraz podejmowania prawomocnych uchwał. 

Lista obecności – w załączeniu. 

                Ad.3.  Przewodniczący Rady  Paweł Patrzałek odczytał  porządek  posiedzenia, 

który przedstawia się następująco : 

1. Otwarcie VI Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie porządku VI Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 

4. Złożenie do Przewodniczącego Rady Gminy pisemnych interpelacji i zapytań przez 

radnych. 

5. Przyjęcie Protokołu z V Sesji Rady Gminy. 

6. Informacja Wójta Gminy z działalności w  okresie między sesjami. 

7. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Solcu-Zdroju za 

2018 rok. 

8. Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za 2018 rok. 

9. Sprawozdanie z realizacji wieloletniego programu  współpracy gminy Solec-Zdrój z 

organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego w 2018 roku. 

10. Podjęcie uchwał: 

a/ uchwała  w sprawie powołania Rady Programowej przy Gminnym Centrum Kultury w 

Solcu-Zdroju, 

b/ uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia Punktu Przedszkolnego w Zborowie, 

c/ uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z 

wychowania przedszkolnego w publicznych przedszkolach, oddziałach przedszkolnych w 

publicznych szkołach  podstawowych oraz publicznych innych formach wychowania 

przedszkolnego prowadzonych przez Gminę Solec-Zdrój, 

d/ zmieniająca uchwałę w sprawie określenia zasad udzielania i rozmiaru obniżek 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla nauczycieli pełniących funkcje 

kierownicze oraz określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

pedagogów, psychologów, logopedów, terapeutów pedagogicznych i doradców zawodowych, 

e/ uchwała w sprawie zmiany tekstu jednolitego Statutu Gminy Solec-Zdrój, 

f/  uchwała  w sprawie  uchwalenia statutu Uzdrowiska Solec-Zdrój 

g/ uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie wieloletniego planu rozwoju i modernizacji 

urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych w Gminie Solec-Zdrój, 

h/ uchwała w sprawie zmiany budżetu Gminy Solec-Zdrój na 2019 rok. 

11.Wolne wnioski i zapytania. 

12. Zakończenie obrad. 

Powyższy porządek radni zatwierdzili jednogłośnie, bez uwag. 

                 Ad.4. Radni złożyli do Przewodniczącego Rady Gminy pisemne  interpelacje. 



                 Ad.5. Nikt z obecnych nie wniósł żadnych uwag do protokołu z  V Sesji Rady 

Gminy. Protokół uznany został za przyjęty .                                                                                                                 

                 Ad.6 . Wójt Adam Pałys  przedstawił informację z wykonania uchwał podjętych na 

V Sesji Rady Gminy w dniu 7 lutego 2019 r., natomiast sprawozdanie z działalności Wójta 

Gminy za okres od 7 lutego 2019 r. przedłożyli kierownicy poszczególnych referatów. 

Sprawozdania - w załączeniu.      

W nawiązaniu do przedłożonych sprawozdań głos zabrali: 

Radny Grzegorz Lasak: 

- Dlaczego do będącego w rozbudowie budynku GCK przyjęto tak drogą technologię  

wykonania ścian? 

                   Ad.7. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Solcu-Zdroju za 2018 rok przedstawiła Kierownik GOPS Stefania Bartnik. 

Nie wniesiono uwag. Sprawozdanie w załączeniu. 

                    Ad.8. Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za 2018 rok 

przedstawiła kierownik GOPS Stefania Bartnik. Nie wniesiono uwag. Sprawozdanie w 

załączeniu. 

                    Ad.9. Sprawozdanie z realizacji wieloletniego programu  współpracy gminy 

Solec-Zdrój z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego w 2018 roku przedstawiła Paulina Wojtacha, pracownik 

referatu Organizacyjnego, Promocji i Kultury. Nie wniesiono uwag. Sprawozdanie w 

załączeniu. 

                    Ad.10a/  Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek odczytał projekt uchwały w 

sprawie  powołania Rady Programowej przy Gminnym Centrum Kultury w Solcu-Zdroju. 

Poinformował, że uchwała była omawiana na posiedzeniach komisji stałych Rady Gminy i 

otrzymała ich rekomendację. 

Nikt z radnych nie zgłosił uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący poddał uchwałę  pod głosowanie. 

Za przyjęciem głosowało 15 radnych, 

przeciw  - 0 radnych, 

wstrzymało się – 0 radnych 

Uchwała Nr VI/26/2019 w sprawie  powołania Rady Programowej przy Gminnym Centrum 

Kultury w Solcu-Zdroju – w załączeniu. 

                    Ad.10b/  Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek poinformował, że   projekt 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia Punktu Przedszkolnego w Zborowie   

był omawiany na posiedzeniach komisji i otrzymał ich rekomendację.  

Przewodniczący odczytał powyższą uchwałę . 

Nikt z   radnych nie zgłosił pytań ani uwag w związku z czym uchwała została poddana  pod 

głosowanie . 

Za przyjęciem głosowało 15 radnych, 

przeciw  - 0 radnych, 

wstrzymało się – 0 radnych. 

Uchwała Nr VI/27/2019   zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia Punktu Przedszkolnego 

w Zborowie – w załączeniu. 

                    Ad.10c/ Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek poinformował, że projekt 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z 

wychowania przedszkolnego w publicznych przedszkolach, oddziałach przedszkolnych w 

publicznych szkołach  podstawowych oraz publicznych innych formach wychowania 

przedszkolnego prowadzonych przez Gminę Solec-Zdrój był omawiany na posiedzeniach 

stałych komisji i otrzymał ich rekomendację a następnie odczytał  uchwałę.  

Radni nie zgłosili uwag. 



 Przewodniczący poddał uchwałę  pod głosowanie. 

Za przyjęciem głosowało 15 radnych, 

przeciw  - 0 radnych, 

wstrzymało się – 0 radnych 

Uchwała Nr VI/28/2019 zmieniająca uchwałę w sprawie określenia wysokości opłat za 

korzystanie z wychowania przedszkolnego w publicznych przedszkolach, oddziałach 

przedszkolnych w publicznych szkołach  podstawowych oraz publicznych innych formach 

wychowania przedszkolnego prowadzonych przez Gminę Solec-Zdrój – w załączeniu. 

                     Ad.10d/ Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek poinformował, że projekt 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zasad udzielania i rozmiaru obniżek 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla nauczycieli pełniących funkcje 

kierownicze oraz określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

pedagogów, psychologów był omawiany na posiedzeniach komisji i otrzymał ich 

rekomendację a następnie odczytał  uchwałę.  

Radni nie zgłosili uwag. 

 Przewodniczący poddał uchwałę  pod głosowanie. 

Za przyjęciem głosowało 15 radnych, 

przeciw  - 0 radnych, 

wstrzymało się – 0 radnych 

Uchwała Nr VI/29/2019 zmieniająca uchwałę w sprawie określenia zasad udzielania i 

rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla nauczycieli 

pełniących funkcje kierownicze oraz określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru 

godzin zajęć pedagogów, psychologów, logopedów, terapeutów pedagogicznych i doradców 

zawodowych – w załączeniu. 

                     Ad.10e/ Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek poinformował, że projekt 

uchwały sprawie zmiany tekstu jednolitego Statutu Gminy Solec-Zdrój był omawiany na 

posiedzeniach komisji i otrzymał ich rekomendację a następnie odczytał  uchwałę.  

Radni nie zgłosili uwag. 

 Przewodniczący poddał uchwałę  pod głosowanie. 

Za przyjęciem głosowało 15 radnych, 

przeciw  - 0 radnych, 

wstrzymało się – 0 radnych 

Uchwała Nr VI/30/2019 sprawie zmiany tekstu jednolitego Statutu Gminy Solec-Zdrój – w 

załączeniu. 

                   Ad.10f/ Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek poinformował, że projekt uchwały 

w sprawie uchwalenia statutu Uzdrowiska Solec-Zdrój był omawiany na posiedzeniach 

komisji i otrzymał ich rekomendację a następnie odczytał  uchwałę.  

Radny Grzegorz Lasak : 

- Jakie regulacje prawne będą zapobiegać powstawaniu działalności uciążliwych i 

zagrażających uzdrowisku na obszarze wyłączonym spod stref uzdrowiskowych? 

- Przepisy statutu dotyczące lokalizacji tablic reklamowych uważa za zbyt rygorystyczne. 

Wójt Adam Pałys: 

- W miejscowościach, które zostały wyłączone spod  planu miejscowego zagospodarowania 

obowiązuje studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania  przestrzennego gminy. 

- Statut uzdrowiska zawiera bardzo liberalne przepisy jeżeli chodzi o umieszczanie tablic 

reklamowych w strefie A uzdrowiska. W przygotowaniu jest ustawa, której przepisy będą 

szczegółowo regulować lokalizację reklam. 

 Przewodniczący poddał uchwałę  pod głosowanie. 

Za przyjęciem głosowało 15 radnych, 

przeciw  - 0 radnych, 



wstrzymało się – 0 radnych 

Uchwała Nr VI/31/2019.       

                  Ad.10g/ Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek poinformował, że projekt 

zmieniający uchwałę w sprawie wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 

wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych w Gminie Solec-Zdrój, był omawiany na 

posiedzeniach komisji i otrzymał ich rekomendację a następnie odczytał  uchwałę.  

Radny Grzegorz Lasak: 

- §16 przewiduje budowę sieci wodociągowej wraz ze stacją podnoszenia ciśnienia i 

zbiornikiem retencyjnym w Solcu-Zdroju, 

- §8: budowę instalacji do odwadniania i  kompostowania osadów ściekowych na 

oczyszczalniach w Wełninie i Świniarach, 

czy te inwestycje są celowe? 

Z-ca Wójta Piotr Kalita wyjaśnił, że: 

- wodociąg doprowadzający wodę z Nidy ma bardzo niskie ciśnienie i nie ma możliwości 

podania wody do dalszych miejscowości, stąd też wynikła konieczność budowy dodatkowych 

urządzeń, 

- nowa technologia pozwala na zagospodarowanie osadów powstałych w procesie 

oczyszczania i nieuciążliwych dla środowiska. Inwestycja  została już zrealizowana 2018 r. i 

była w 80% dofinansowana. 

 Przewodniczący poddał uchwałę  pod głosowanie. 

Za przyjęciem głosowało 15 radnych, 

przeciw  - 0 radnych, 

wstrzymało się – 0 radnych 

Uchwała Nr VI/32/2019 sprawie zmieniająca uchwałę w sprawie wieloletniego planu rozwoju 

i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych w Gminie Solec-Zdrój - 

w załączeniu.    

                    Ad.10h/ Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek poinformował, że projekt 

uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Solec-Zdrój na 2019 rok był omawiany na 

posiedzeniach komisji i otrzymał ich rekomendację a następnie odczytał  uchwałę.  

Radny Grzegorz Lasak: 

- Zał. 5.  zawiera wzrost przychodów, rozchody natomiast pozostają bez zmian. Czy jest 

konieczność  zaciągania kredytu skoro zostały uwolnione środki? 

- Czy w 2018 r. miały miejsce wysokie umorzenia podatków podmiotom działającym w 

miejscowości Solec-Zdrój? 

- Zaplanowany został zakup meleksa. Czy w związku z tym wiadomo jest jaka będzie trasa? 

Sekretarz Gminy Artur Cygan wyjaśnił, że meleks jest pojazdem ekologicznym, na razie 

będzie jeździł tą samą trasą , którą kursowała kolejka turystyczna. 

Skarbnik Gminy Zofia Kopeć objaśniając zmiany budżetu poinformowała, że: 

- podpisana została umowa na zaciągnięcie pożyczki z WFOŚ na rozbudowę sieci wodno-

kanalizacyjnej  na terenie gminy Solec-Zdrój, 

- do budżetu wprowadzono zostały środki pozyskane  z Urzędu Marszałkowskiego na zadania 

inwestycyjne i bieżące, subwencje  z ministerstwa – w zakresie oświaty, 

- umorzenia podatków nie były wysokie, było natomiast  umorzenie w wys. 63 tys. zł dla 

podmiotu, który spełniał warunki określone w uchwale podjętej przez Radę Gminy. 

Z-ca Wójta Piotr Kalita dodał, że uruchomiony w bieżącym roku kredyt był zaplanowany do 

zaciągnięcia na rok 2018 , wówczas jednak nie było takiej potrzeby.  

Skarbnik Zofia Kopeć wyjaśniła, że  wykonawca dopiero w styczniu 2019 roku złożył 

faktury. 

Przewodniczący poddał uchwałę  pod głosowanie. 

Za przyjęciem głosowało 13 radnych, 



przeciw  - 1 radnych, 

wstrzymało się – 1 radnych 

Uchwała Nr VI/33/2019 w sprawie zmiany budżetu Gminy Solec-Zdrój na 2019 rok. 

                   Ad.11. W wolnych wnioskach i zapytaniach głos zabrali: 

Radny Eryk Grabowski: 

- Składa interpelacje o utworzenie w szkole w Wełninie Puntu przedszkolnego.  

- Ponownie wnioskuje o zorganizowanie spotkania Komitetu Rewitalizacyjnego. 

- Na jakim etapie jest wyjaśnianie prawidłowości zagrodzenia rzeki Rzoski przez właściciela 

uzdrowiska? 

Radny Grzegorz Lasak: 

- Boisko sportowe znajdujące się przy basenach jest mało rozwojowe. Trzeba zakupić działkę 

obok szkoły i tam go przenieść. 

- Czy gmina zamierza dofinansowywać wymianę pieców węglowych na gazowe bądź inne 

ekologiczne paliwo? 

- Czy będzie rozbudowa oświetlenia ulicznego przy ul. Żeromskiego i w kierunku Zagórzan? 

- Rozważyć utworzenie przy Wójcie Rady Biznesu jako ciała doradczego. 

Radny Paweł Fortuna: 

- Uważa, że aby zabierać głos w sprawie boiska trzeba najpierw poznać jego sytuację. 

Radny Stanisław Żelazny: 

- Otrzymał wyjaśnienie, że wymagający odmulenia rów  w kierunku Włosnowic jest w 

dyspozycji prywatnych właścicieli i Gmina nie może prowadzić na nim prac czyszczących. 

- Uważa, że w dalszym ciągu należy wnioskować o oświetlenie przejścia dla pieszych na 

drodze krajowej w Wełninie. 

Radny Paweł Patrzałek wnioskuje o : 

- stworzenie w Solcu-Zdroju punktu stacjonowania karetki specjalistycznej z lekarzem, 

- na zakręcie drogi z Solca-Zdroju do Zielonek, w celu poprawy widoczności,  

 zamontować światła odblaskowe 

Radny Eryk Grabowski: 

- Zwrócił się do właściciela Uzdrowiska Solec-Zdrój o zdemontowanie drutu kolczastego na 

ogrodzeniu uzdrowiskowym ze względu na estetykę i zły odbiór przez kuracjuszy i turystów. 

Mieszkaniec Solca-Zdroju zawnioskował o: 

- wycięcie kasztanowców przy ul. 1 Maja ponieważ zagrażają bezpieczeństwu, 

- przeniesienie boiska sportowego pod szkołę, 

- zobowiązanie Zarządu Dróg do wycięcia drzew przy drogach. 

Właściciel uzdrowiska Solec-Zdrój wyjaśnił, że ogrodzenie spełnia warunki określone 

stosownymi przepisami i nie będzie usunięte.  Dla potrzeb uzdrowiska będzie budował 

ekologiczną i bezpieczną elektrociepłownię 

Sołtys Waldemar  Korniłowicz zwrócił się o remont ul. Partyzantów w miejscu, w którym po 

opadach robią się zastoiska wody. 

Sekretarz Artur Cygan poinformował zebranych, że odpowiedzi na zgłoszone interpelacje  

oraz wnioski zostaną udzielone w ustawowym terminie. 

             Ad.12. W związku z wyczerpaniem się porządku obrad 

Przewodniczący Rady Gminy Paweł Patrzałek  dokonał zamknięcia VI Sesji Rady 

Gminy Solec-Zdrój. 

 

 

Protokołowała:                                                                                Przewodniczący  Rady 

Danuta Grabda                                                                                      Paweł Patrzałek 

 

 


